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informace
Velkoobjemové kontejnery
SOBOTA 13. 6. 8.00–12.00
n   Ke Studánkám
n   Pod Saharou u č. p. 705
n   Kralupská
n   Tržní / Nerudova
n   Letecké náměstí

Termíny svozu bioodpadu 
v květnu a červnu 2020
PONDĚLÍ 1. 6., 15. 6., 29. 6.
Hnědé popelnice se vyvážejí vždy 
lichý týden. 

Termín mobilního svozu  
nebezpečného odpadu
ÚTERÝ 23. 6. 
n    Letky 16.00–16.40  

pod křižovatkou ul. Letecká  
s ul. K Přívozu

n   Libčice 16.45–17.30   
spodní část náměstí Svobody 

n   Chýnov 17.35–18.00 
sídliště Pod Saharou, parkoviště 
u domu č. p. 685–687 (Stará Sahara) 
Prosíme občany, aby nadále dbali  
na bezpečnostní doporučení při  
nakládání s odpady. Děkujeme.

NABÍDKA ZAMĚSTNÁNÍ
PRACOVNÍK ČETY
Městský úřad Libčice nad Vltavou hle-
dá pracovníka do čety na úklid a údrž-
bu města. Bližší informace získáte:  
T: 233 101 653
E: tajemnik@libcice.cz

PEDAGOG AJ, Č, F PRO 2. STUPEŇ 
ASISTENT PEDAGOGA 

Základní škola Libčice nad Vltavou 
hledá nové pracovníky. Nabízíme čás-
tečný i plný pracovní úvazek, odpo-
vídající platové ohodnocení, benefity, 
osobní rozvoj a vzdělání.
Bližší informace získáte: 
T: 233 930 826  
E: raveane@skola.libcice.cz

ČINNOST KLUBU SENIORŮ
bude zahájena od července 2020. 

PROVOZ MĚSTSKÉ KNIHOVNY
pondělí 8.00–11.30 a 12.30–17.00 
středa 8.00–11.30 a 12.30–18.00

Vážení spoluobčané,
rád bych si úvodem vypomohl básní 
Jana Nerudy Romance o jaře 1848. 

Čas oponou trhnul –  
a změněn svět!
kam, kam padlo lidstvo staré?

O některých situacích jsem si myslel, 
že nikdy nepřijdou. Takovou záležitos
tí by mohla být změna společenských 
poměrů k horšímu. Maminka s otcem 
sice naznačovali, že se jim v minulosti 
pro mne dost vzdálené žilo poněkud 
hůře, ale ve své tehdejší dětské naivitě 
jsem tomu nepřikládal velký význam. 
Později jsem pochopil, že svět se s že
leznou pravidelností několika desítek 
let změní, a to dost podstatně. 

Je jenom otázkou, zdali změna bude 
k horšímu, či k lepšímu. Z pohledu 
starosty mohu říci, že jsme si coby obec 
žili celkem spokojeně. Každoroční pří
jem do městské kasy nám umožňoval 
realizovat investice v řádu desítek mi
lionů korun a ještě zbývalo na vytváře
ní finančního přebytku. 

Nyní, jak říká titulek, se poněkud 
mění svět a je potřeba zaujmout 
daleko rozumnější přístup nejenom 
k hospodaření s obecními financemi, 
ale zejména přehodnotit priority o co 
se starat s příslovečnou péčí řádného 
hospodáře. Na horní příčku priorit se 

po událostech posledních měsíců dostá
vá péče o zdraví, hospodaření s vodou, 
nakládání s odpady. 

Někdy se říká, že každá změna 
k horšímu je koneckonců výzvou 
a motorem k lepšímu. Přál bych nejen 
sobě, ale i našim zastupitelům, aby
chom všichni pochopili vážnost situace 
a vedli město k prosperitě. Sám sobě 
ukládám v co nejkratším čase napo
moci ke stabilizaci zdejší rozvrácené 
základní školy, tak aby začala normál
ně fungovat. n

Pavel Bartoš, starosta

kalendář
 OD 31. 5.    VÝSTAVA

Jitka a Květa Válovy  
Z domácího archivu
Výběr zhruba třiceti děl  
od raných autoportrétů, skic  
a kreseb sester Válových.
Arto.to galerie v Uhelném mlýně

 PO AŽ SO 1. AŽ 6. 6.    PRO DĚTI

Takový jiný autíčkový vandr
Více na www.mcmalina.cz
Centrum Malina

 SO 6. A 20. 6.    9.00    TRH

Farmářský trh u Kotelny
Trh s možností nakoupit si  
čerstvé potraviny z blízkého  
i vzdálenějšího okolí.
LOS – prostranství u Kotelny  
a Uhelného mlýna

 SO 6. 6.    9.00    PRO DĚTI

Dětský den
Centrum Malina vás zve  
na zábavný program pro děti 
v rámci farmářských trhů.
prostranství u Kotelny  
a Uhelného mlýna

 NE 14. 6.    9.30    POHYB

Jóga v přírodě
Centrum Malina vás zve  
na akci Yoga by Magdaléna.
náplavka 

SO 20.6.    8.00    ZÁVODY

Traktoriáda 
Přehlídka a závody traktorů.  
Spanilá jízda městem.
Louka pod Chýnovským lesem

 SO 20. 6.    9.00    BAZAR

Malinový blešák
Akce proběhne v rámci  
farmářských trhů.
Centrum Malina prostranství u Kotelny

 SO 20. 6.    18.00    KONCERT

Rumtorádi a hosté
Zveme vás k příjemnému  
posezení s country hudbou.
plovárna
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aktuality
Územní plán
Ve středu 20. května proběhla první 
schůzka nad novým územním plánem 
(ÚP). Zpracovatelský tým představil 
vizi a hlavní koncepční myšlenky ÚP 
města. Jednání se zúčastnili radní, 
členové výboru pro rozvoj města 
a městský architekt. Koncem května 
byly zapracovány první postřehy 
a připomínky vzešlé z diskuze, dále 
proběhne druhé připomínkové kolo. n

Architektonická soutěž
Začátkem června proběhne workshop 
se zastupiteli města. Tématem 
pracovního setkání bude vyjasně-
ní návrhu zadání architektonické 
soutěže, které řeší výstavbu nové-
ho městského domu, rekonstrukci 
radnice a úpravu prostoru křižovatky. 
V květnu bylo upřesněno obsazení 
odborné poroty, za závislé členy do 
poroty zasedne za koalici staros-
ta Pavel Bartoš a za opozici Petra 
Pelešková. n

Brána
V květnu proběhla oprava vstupu na 
evangelický hřbitov. Došlo k celkové 
opravě vrat a rekonstrukci vstupních 
sloupů. n

Revitalizace parku
Město uvažuje o revitalizace parko-
vého prostoru vedle ZUŠ a zahájilo 
jednání o spolupráci se studenty 
ČZU s cílem vytvoření ideové studie 
parku. n

RADA MĚSTA 6. 5.

n  Souhlasí s pronájmem pozemku  
v k. ú. Letky o celkové výměře 1 700 m2,  
za účelem užívání zahrady na dobu urči
tou v trvání 5 let za cenu 25 000 Kč ročně. 

n  Schvaluje účetní závěrky příspěvko
vých organizací ZŠ, ZUŠ, MŠ  
za I. čtvrtletí 2020.

RADA MĚSTA 20. 5.

n  Doporučuje ZM souhlasit s prode
jem městského pozemku v k. ú. Letky 
o výměře 1 481 m2 majitelům domu 
v Libčicích nad Vltavou za cenu  
100 Kč/m2.

n  Doporučuje ZM souhlasit s přijetím 
daru pozemku v k. ú. Libčice nad  
Vltavou o výměře 5 m2, který se nachá
zí pod komunikací Hašlerova.

n  Souhlasí s prodloužením ubytovací 
smlouvy 4 nájemcům.

n  Seznámila se s žádostmi o byty 
a s ohledem na sociální naléhavost sou

hlasí s uzavřením ubytovací smlouvy 
na prostor v Kolonii na dobu 2 měsíce 
s podmínkou uvedení prostoru do 
stavuschopného užívání.

n  Souhlasí s vyplacením odměny za  
I. pololetí 2020 řediteli ZUŠ Libčice 
nad Vltavou a současně doporučuje 
vyplatit odměny i dalším pracovníkům 
a pedagogům.

n  Doporučuje žadatelům o městské 
byty své žádosti aktualizovat po  
6 měsících.

n  Souhlasí se záměrem tvorby nového 
webu města a bere na vědomí odhad ná
kladů dle cenového průzkumu. Příprava 
a realizace bude zajištěna v koordinaci 
komise pro média. Dále souhlasí se zá
měrem zpracování grafického manuálu 
jako podkladu pro tvorbu webu města 
a další komunikaci s veřejností.

n  Souhlasí se sjednocením prezentace 
města na akcích, které město finančně 
podporuje, a souhlasí s pořízením pro
pagačních prvků k zapůjčení organizá
torům akcí.

INVESTICE

Sportovní areál v Letkách

MĚSTSKÝ MOBILIÁŘ

Dobrá zpráva 
pro cyklisty

Probíhá instalace dlouho 
očekávaných stojanů na kola. 
V první fázi město umístí 

před prodejnou potravin na náměstí 
Svobody jeden pětimístný stojan 
na kola mezi půlkruhové lavičky. 
Dále budou instalovány dva stojany, 
jeden pětimístný a druhý třímístný, 
před prodejnou potravin v Chýnov
ské ulici. 

Další místa budou vytipová
na a budeme rádi za podněty od 
občanů. Také probíhá jednání 
s národním dopravcem České dráhy 
o umístění stojanů na jejich pozem
cích. Výběr vhodných míst a insta
lace komplikují majetkové vztahy, 
proto město musí umisťovat stojany 
na kola postupně a po etapách. n red

STRATEGICKÝ PLÁN

Akční plán 2021–2022

Sportovně založení obyvatelé Letek 
jistě ocení nohejbalové a tenisové 
hřiště. Jaký je aktuální stav? Tré

ninkové hřiště je téměř hotové, chybí 
jen dokončovací práce. 

Je třeba zajistit a pověsit sítě a upra
vit přilehlé okolí. Velkým problémem 
byl ujíždějící svah, proto město in
vestovalo celkem 300 tisíc korun do 
zabezpečení svahu, výstavby opěrné 
zdi a úpravy terénu pozemku, který je 
v majetku města. Realizaci prováděla 
firma Brejcha. 

Vzniklá zpevněná plocha bude 
využita jako parkovací prostory, které 
sportovcům přijdou vhod. Velké po
děkování patří dobrovolníkům, kteří 
se zapojili a vypomohli. „Věřím, že 
tento krásný areál bude sloužit nejen 
fotbalistům, nohejbalistům a tenistům, 
ale i široké veřejnosti,“ uvedl Daniel 
Blažek, jednatel AFK. n

Lukáš Reichel

ROK 2020 SE POMALU LÁME A JE 
NEJVYŠŠÍ ČAS ZHODNOTIT PLNĚNÍ 
AKČNÍHO PLÁNU 2019–2020, 
KTERÝ VZNIKL JAKO VÝSLEDEK 
ROČNÍHO STRATEGICKÉHO 
PLÁNOVÁNÍ. 

Strategický plán (SP), který město 
zpracovalo s finanční podporou 
MPSV v rámci prioritní osy 

Efektivní veřejná správa, byl zastupiteli 
přijat na počátku roku 2019. Imple
mentační část SP je tvořena akčním 
plánem (AP), který zahrnuje projekty, 
které se mají v daném období realizo
vat nebo zahájit jejich uskutečňování. 
V zásadě jde o klíčový dokument, 
který fakticky nastavuje rozsah rozvoje 
města. AP je třeba pravidelně aktua
lizovat, obvykle se to dělá po dvou 
letech. V tuto chvíli probíhá kontrola 

plnění úkolů, poté proběhne sběr 
informací a podnětů od občanů, které 
budou dále posouzeny a bude jim 
přidělena priorita. Následně se vytvoří 
koncept AP pro období 2021–2022 
a tento návrh bude projednán stra
tegickou komisí. Finální podoba AP 
bude předložena nejprve radě města, 
poté zastupitelstvu ke schválení. Celý 
proces aktualizace AP by měl být 
hotov do konce roku. Již nyní je vidět, 
že většina projektů je běh na dlouhou 
trať, a i když se na nich začalo praco
vat, často stojíme na startu. Realizace 
mnoha projektů je vázána na národní 
nebo evropskou finanční podporu 
a nelze spoléhat pouze na čerpání 
z vlastních zdrojů města. Aktuální 
akční plán najdete na webu města pod 
záložkou Strategický plán/Implemen
tační část. n red

Nejdůležitější body  
z jednání města

POZVÁNKA
Ptejte se svých 

představitelů města. 
Jsme tu pro vás.
Jaké jsou výsledky  

jednání s KSÚS? 
Co přinese architektonická 

soutěž? 
Kde bude stát sběrný dvůr? 
Chystá se něco na náplavce? 

Jak to vypadá  
se sportovní halou? 

Kdy začne stavět Skanska? 
Budeme mít v Libčicích alej? 

Budou akce „lavička“ 
pokračovat?

Zveme vás na neformální  
setkání se starostou Pavlem 
Bartošem a místostarostou 
Vítkem Penížkem ve středu  

17. června na libčickou plovárnu. 

Začátek v 18 hodin.

RESTART PODNIKÁNÍ
Zastavilo se vám podnikání v důsledku mimořádných opatření? 
Potřebujete znovunastartovat svou podnikatelskou aktivitu? 
Přišli jste o práci a uvažujete o podnikání v Libčicích? 
Poskytujete své služby místním občanům? 
Město nabízí podporu podnikatelům, kterým se v důsledku nouzového stavu poza-
stavila jejich podnikatelská činnost. Využijte informačních kanálů města, rádi vaši 
nabídku pro občany zařadíme na web města, pošleme zprávu do aplikace Mobilní 
rozhlas nebo informaci zařadíme do informačního newsletteru. V červenci a srpnu 
můžete využít inzerce v Libčických novinách zdarma ve velikosti 58 x 60 mm. 
Inzertní prostor je nutné si rezervovat do 15. 6. a podklady zaslat do 22. 6. 
Kontaktujte nás na libcicke.noviny@libcice.cz.

Dokončovací práce na sportovišti. 
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novinky z knihovny
Petra Soukupová:

Klub divných dětí 

Nakladatelství: Host 2020

Martin Sodomka:

Mimoprostor a základy 
moderní fyziky
Nakladatelství: MS studio 2019

Luke Pearson:

Hilda 

Nakladatelství: Paseka 2016



7ZPRÁVY Z RADNICE6

www.libcice.czLIBČICKÉ NOVINY  /  Zpravodaj města Libčice nad Vltavou  /  červen 2020

ZPRÁVY Z RADNICE / INZERCE

VODNÍ HOSPODÁŘSTVÍ

Sucho
KOMUNIKACE S OBČANY

V komunikaci se zlepšujeme
PO SLUNEČNÉM A VĚTRNÉM 
DUBNU, KTERÝ BYL 
SRÁŽKOVĚ MINIMÁLNÍ, 
OPĚT NASTALO SUCHO VE 
VRCHNÍCH VRSTVÁCH PŮDY.

Ještě horší je skutečnost, že se 
prohloubil téměř pětiletý deficit 
úbytku spodních vod a nasyce

nosti půdy v nižších vrstvách. Poměrně 
vydatné deště v květnu zalily trávníky, 
do hlubších vrstev však pronikly mini
málně a pětiletý deficit neřeší. 

Udržení vody v krajině je v našem 
městě složitá záležitost. Nové komunika
ce a zpevněné plochy lze stavět tak, aby 
se voda vsakovala v zelených pruzích 
a nestékala do dešťové kanalizace. Avšak 
v minulosti byla většina komunikací 
realizována s cílem rychle odvést vodu, 
aby přívalové srážky nezaplavily 
zahrady a sklepy.

Pokud neprší, není co 
zadržovat. Libčice mají 
nespornou výhodu 
v existenci nevyčer
patelných zdrojů 
užitkové vody díky 
stabilní hladině 
Vltavy. Toho náležitě 
využíváme pomocí ka
pacitního závlahového 
stroje, ale zalít celé město 
rozhodně nelze. Ideální jsou 
zapuštěné vegetační pasy, kde se voda 
zvolna vsakuje. Problematické je zalití 
svažitých přeschlých ploch, kde voda 
steče na komunikaci.

Sekání travnatých ploch musíme 
v současné kritické srážkové a hydrolo
gické situaci plně přizpůsobit aktuální
mu množství srážek a nasycenosti půdy. 
Je nemožné striktně vymezit plochy 
sečení a nesečení, květnaté louky nebo 
střiženého trávníku. Pokud přijdou 
intenzivní srážky, může se stát, že nese
čené plochy nekontrolovaně přerostou, 
naopak v období sucha plánované inten
zivní plochy zcela vyschnou.

Z loňské zkušenosti reagujeme na 
aktuální hydrologickou situaci a v pří
padě sucha budou květnaté louky na 
všech udržovaných plochách, v době 
bohaté na srážky se na vhodných 
plochách ponechá přirozená vegetace. 
Vhodné plochy budou určeny dle vlh
kosti půdy a druhu porostu. V případě 
výskytu bodláku, merlíku či lebedy 
budou posečeny, v případě květin se 
ponechají.  

CO MŮŽEME DOPORUČIT OBČANŮM 
NA JEJICH POZEMCÍCH?
Intenzivně bubnovat, tančit, obětovat 
nějaké zvířectvo, to asi ponecháme na 
sledování filmů s podobnou indiánskou 
tematikou. Nemovitosti, které nezadr
žují srážkovou vodu ze střech a zpev
něných ploch a ta odtéká z pozemku 
nejčastěji na komunikaci, musí nutně 
vyřešit jímání nebo vsak na vlastním 

pozemku, případně na zelených 
plochách veřejného pro

stranství. 
Otázka zalévání 

zahrad z veřejné sítě 
a studní je velice 
problematická. 
Pokud nebude
me zalévat, sucho 

z vrchních vrstev se 
prohloubí a vegetace, 

která udržuje alespoň 
částečně mikroklima, 

uschne. Pokud zaléváme 
pravidelně, množí se názory, že je třeba 
vodou šetřit, aby nějaká zbyla. 

Tuto problematiku jsme konzulto
vali s provozovatelem sítě. V kritické 
situaci by zákaz zalévání vydal provo
zovatel a město bude občany okamžitě 
informovat. V tuto chvíli se o zákazu 
neuvažuje. Složitá situace by nastala, 
pokud by stát omezil odběr ze zdroje 
Mělnická Vrutice. Proto doporučujeme 
zalévat hlavně plodiny, které budou 
třeba, vzhledem k současné situaci na 
trhu. n

Roman Dědič

JE KRITIKA ŠPATNÉ 
KOMUNIKACE MĚSTA 
K OBČANŮM NADÁLE 
OPRÁVNĚNÁ? 

Město je často kritizováno za ne
dostatek informací a špatnou 
komunikaci se svými obča

ny. Většinou tyto nespokojené hlasy 
zaznívají z řad opozice. Obecně platí, že 
fungující přehlížíme, a když spatřujeme 
nedostatky, ozveme se. Nezapomínej
me, že je nutné věci posuzovat v sou
vislostech a také že možná náprava je 
procesem, a nelze ji realizovat během 
měsíce nebo dvou. Pojďme se však 
zamyslet, zda přetrvávají velké mezery 
v informování obyvatel města. Již bě
hem tvorby SP byla otázka komunikace 
často diskutována a zcela logicky byl do 
akčního plánu zařazen projekt Propa
gace města s cílem budovat jednotnou 
image, který řeší komunikační kanály 
města a jejich efektivní využití. 

ANALÝZA OŽIVENÍ
Kam jsme se posunuli? Na základě 
podnětu opozice, která nechala zpra
covat analýzu od občanského sdružení 
Oživení, město připravilo nový koncept 
Libčických novin, který se počátkem 
roku podařilo naplnit. Tato analýza 
závěrem konstatuje, že obsah periodika 
je tvořen editorsky, nikoli redakčně, po
litická plocha je složena z jednotlivých 
příspěvků vedení radnice či opozice. 
Prakticky se nevyskytují články, které 
by psal šéfredaktor a dohledával si 
informace a zpracovával články infor
mující občany o dění v obci. Velkým 
deficitem zpravodaje je přeměna na 
politickou arénu a chybí zde důraz na 
objektivitu a vyváženost informací. 
Autorka analýzy Šárka Trunkátová 
navrhuje posílit nezávislost redakce 
vůči samosprávě a doporučuje perso
nálně nepropojovat redakci a redakční 
radu s politickými subjekty. Poskytnout 
redakční radě kompetence dozoru, 
motivovat redakci k aktivnímu vyhle

dávání informací a vytváření vlastního 
redakčního obsahu a definovat pravidla 
pro příspěvky zastupitelů a řešení spo
rů.* Sami můžete posoudit, nakolik se 
nové noviny podařilo přiblížit navrho
vaným doporučením. 

KOMISE PRO MÉDIA
Ve vazbě na připravované změny novin 
proběhla aktualizace statutu. Došlo 
k transformaci redakční rady v komisi 
pro média (KM), v jejíž gesci není jen 
dohled na přípravu radničního perio
dika, ale i zapojení do tvorby nového 
webu a další úkoly, které souvísejí s ko
munikací města s občany. KM se schází 
pravidelně vždy kolem 20. dne v měsíci 
a řeší obsah čísla, sporné příspěvky 
a další aktuální záležitosti. V nejbližších 
týdnech rada města odsouhlasí jednací 
řád a jmenuje předsedou Vladimíra 
Klimenta, který byl jednohlasně zvolen. 

MOBILNÍ ROZHLAS
Od ledna byla zavedena služba mobilní 
rozhlas, který využívá dvou kanálů. 

Příjemce obdrží krátkou zprávu do mo
bilní aplikace, tzv. push, anebo infor
maci prostřednictvím graficky zpraco
vaného emailu, to zaleží na nastavení, 
které jste zadali. Mobilní rozhlas se stal 
efektivním nástrojem, což dokazuje 
fakt, že se k odběru přihlásilo více než 
500 kontaktů. Věříme, že se připojí 
i další. Pro instalaci lze využít uvedený 
QR kód.

TVORBA NOVÉHO WEBU
Po potvrzení záměru radou města se 
začalo pracovat na zcela novém webu 
města. Petr Česák připravil projektový 
plán, v červnu se bude řešit technická 
specifikace a návrh struktury, během 
léta by měl proběhnout výběr zhotovi
tele a samotná realizace začne na pod
zim. Velmi uvítáme postřehy a podněty 
od občanů. 

GRAFICKÝ MANUÁL
Podmínkou účinné komunikace je 
snadná identifikace. Co si pod tím 
představit? Barvy, logo, typ písma, 
rozložení a podobně. Jde o vizuální 
podobu sdělení, které přichází k pří
jemci, a to je nutné sjednotit. Proto 
rada města podpořila návrh zpracování 
jednoduchého design manuálu, který 
definuje principy grafiky. n red

*Zdroj: Analýza novin Libčice nad Vltavou,  
Oživení, o. s., Praha 6, duben 2019

Verze pro iOS Verze pro Android

Prodej bytu 3+1, 64 m2 + 8 m2 
sklep, Libčice nad Vltavou
Byt je velice světlý (obývací pokoj, 
ložnice, dětský pokoj, kuchyň, 
předsíň, koupelna s vanou  
a samostatné WC), je v původním 
stavu, určen k rekonstrukci. Součástí 
je samostatný sklepní prostor 8 m2. 
Dům prošel revitalizací (nová fasáda, 
plastová okna), v patře pouze 2 byty. 
Byt má splacenou anuitu, v současné 
době nelze převést do OV.  
Volný ihned.
Kontakt: 732 623 471, 
veronikapavlova1@gmail.com

SPORTOVNÍ VÍKEND  
S ANGLIČTINOU
Všestranný  
pohybový  
program pro děti  
od 4 do 12 let  
na Libčické  
plovárně.
Termín:  
20.–21. 6 2020  
od 8.00 do 17.00 hodin

Bližší informace získáte na  
www.sportujsesrandou.cz
Kontakt: 736 172 773, jakub-sima@email.cz



V POSLEDNÍCH MĚSÍCÍCH NEJENOM RODIČOVSKÁ 
VEŘEJNOST, ALE I VEDENÍ MĚSTA PEČLIVĚ SLEDUJE 
SITUACI KOLEM ŠKOLY A SNAŽÍ SE NAJÍT KROKY,  
KTERÉ BY VEDLY KE ZLEPŠENÍ SITUACE. 

Podklady, ze kterých je potřeba 
vycházet, jsou především zjištění 
České školní inspekce (ČŠI), 

která odhalila v základní škole nega
tivní jevy, jež je třeba řešit. Žádná ze 
zjištění však nepovažovala ČŠI za tolik 
závažná, aby ve své zprávě doporučila 
městu odvolání ředitelky školy (ŘŠ), či 
vypsání konkurzu na ŘŠ. Zjištění ČŠI 
byla projednávána ve školské radě (ŠR). 
Ta se zabývala i stížnostmi na vedení, 
které vzešly od některých rodičů. Stejně 
tak se ŠR a vedení města zabývalo peti
cí, jejímž cílem je změna vedení školy. 

V rámci veřejného jednání byly 
v únoru letošního roku představeny 
první kroky, které vedly k nápravě ně
kterých negativních jevů, které popsala 
ČŠI, a byl prezentován harmonogram 
a přehled opatření, které bude město 
požadovat po vedení školy, aby došlo 
k dalšímu zlepšení situace ve škole. 
V rámci opatření byl i plán sestavit 
pracovní skupiny pro revizi a rozšíření 
dokumentu Koncepce rozvoje školy, 
stejně tak měla v plánu ŠR setkání 
s učiteli. 

V březnu došlo k uzavření základ
ních škol v našem státě a aktivita 

škol se musela zaměřit na zajištění 
distanční výuky. V současné době se 
vedení školy vypořádává s opětovným 
nástupem některých ročníků zpět 
do budovy školy. Z tohoto hlediska 
zřizovatel upustil od požadovaných 
termínů, které byly vzneseny směrem 
k vedení školy. Ze stejného důvodu 
doposud nebyla sestavena pracov
ní skupina. ŠR však ani v této době 
nelenila a plánované osobní setkání 
s učiteli nahradila anonymní anketou 
zaměřenou na pochopení atmosféry 
v učitelském sboru, pohledu pedagogů 
na vedení školy a také stabilitu peda
gogického sboru a nebezpečí možného 
odcházení pedagogů.

Koronavirem vynucené odložení 
termínů plnění a nalézání řešení, které 
město požadovalo po vedení školy, však 
v žádném případě neznamená, že by 
rezignovalo na jejich plnění. Vedení 
města požaduje po současném vedení 
školy, aby zajistilo dokončení školního 
roku dle metodiky MŠMT a aby do 
poloviny června dopracovalo Koncepci 
rozvoje školy. Dále aby zpracovalo plán 
metodického vedení a podpory pe
dagogů, zajistilo externího specialistu 
a pracovalo na zlepšení vztahů na pra
covišti v rámci vedení školy a pedago
gického sboru. Jak pro rok 2019/2020, 
tak 2020/21. 

Vedení města si uvědomuje, že po
sun některých úkolů a zadání nových 
s časem řešení v samotném závěru 
školního roku není šťastné. Nečekaný 
zásah vyšší moci do průběhu školního 
roku si však vynutil operativní změnu 
plánu a vedení města věří, že se první 

hlavní změny projeví již s počátkem 
následujícího školního roku.

Prosíme zároveň rodiče o trpělivost 
a pochopení složité situace, ve které se 
nyní školství nachází. Prosíme o ome
zení emotivních debat na sociálních 
sítích, které často vedou k osobním 
výpadům a útokům a místo ke stme
lování společnosti a pokroku v řešení 
vedou jen ke zhoršování situace. 
Členové vedení města se nebudou 
do těchto debat na sociálních sítích 
zapojovat.

Děkujeme za pochopení. n

Vít Penížek,
místostarosta a předseda školské rady ZŠ
Pavel Bartoš, starosta
Rada města: Zuzana Bělohradská,  
Petr Kosík, Lukáš Reichel
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DOPADY PANDEMIE

Podpořte místní hospody

VŠICHNI JI ZNÁME, VŠICHNI 
TAM ZAJDEME. NĚKTEŘÍ ČASTO 
A NĚKTEŘÍ OBČAS, ŘEČ JE 
O HOSPŮDCE NA ŽÍNĚNCE.

Mimořádná opatření proti šíření 
nemoci covid19 dopadla 
na každého. Ovšem někteří 

přišli minimálně na dva měsíce o svá 
živobytí. Především oblast pohostinství 
byla smetena jako vlnou tsunami a nyní 
záleží, zda lidé překonají obavy a vyrazí 
podpořit drobné podnikání a zastaví se 
na „jedno“ a něco k tomu. Vyzpovídali 
jsme hospodského Honzu Velebila, 

který provozuje restauraci Na Žíněnce. 
„Dopad uzavření provozovny je po 
zimních měsících a vyhlášení karanté
ny pro nás a naše zaměstnance tíživý, 
ale snažíme se tuto situaci zvládat a če
káme na znovuotevření provozovny. 
Naši dodavatelé nám vycházejí vstříc, 
zboží, kterému končí záruční doba, 
nám vymění za jiné,“ popisuje situaci 
hospodský. 

Provozovatel prostoru Sokol Libčice 
odsouhlasil po dobu uzavření nulové 
nájemné, za to mu náleží patřičné díky!

„Věřím, že se po ukončení karantény 
hosté do své oblíbené hospůdky navrátí 

a vše se pomalu dostane do starých 
kolejí. Při zachování hygienických 
předpisů nemám o naše hosty obavy. 
Za všechny, co se podílejí na chodu 
hospůdky, chci našim návštěvníkům 
poděkovat a všechny ujistit, že se na vás 
těšíme,“ dodává Jan Velebil. n red

www.libcice.cz

HLAS ZASTUPITELE

KOALICE LIBĚHRAD A TOP O9

Stanovisko zřizovatele  
k situaci v ZŠ Libčice nad Vltavou 
a dalším postupům řešení

VETERINA KRALUPY
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Těšíme se na své hosty.
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RESTAURACE NA ŽÍNĚNCE 
Restaurace Na Žíněnce se nachází 
v centru dění sportovních akcí házené, 
stolního tenisu, boxu, karate, florbalu, 
badmintonu a cvičení žen. V blízkosti 
je dětské multifunkční hřiště. Koná se 
tu majáles, masopust, country večery 
a Libčická hašlerka. Víkendové večery 
nám svým hraním zpříjemňují kapely 
Rumtorádi, 4D Vlasta Nehasil a Křížo-
band a jeho hosté. Hospůdka je vhodná 
pro rodinné oslavy a sešlosti. Na své 
si přijdou milovníci piva, protože nabí-
zíme výborné únětické pivo, plzeňské 
a smíchovské pivo, samozřejmostí je 
velký výběr alkoholických i nealkoholic-
kých nápojů.
Pro chuťové buňky našich hostů při-
pravujeme nakládaný hermelín světlý 
i tmavý, domácí utopence a mnoho 
dalších pokrmů.
Hledáme spolehlivého brigádníka 
na letní sezonu, pro bližší  
informace volejte: 776 710 516.

Změny se projeví ve školním roce  
2020–2021.
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IVVedení města požaduje po 

současném vedení školy, aby 
zajistilo dokončení školního 
roku dle metodiky MŠMT 
a aby do poloviny června 
dopracovalo Koncepci rozvoje 
školy.
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ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Změna vedení 
DVĚ SLOVA, KTERÁ  
LZE INTERPRETOVAT  
DVĚMA ZPŮSOBY. 

Jedním z nich je změna způso
bu vedení školy. Tím druhým 
je změna ve smyslu výměna 

– tedy odvolání současného vedení 
školy, to je paní ředitelky a návazně 
i jejího zástupce. 

Že má škola řadu nedostatků, 
skutečně ukázala šetření České školní 
inspekce. Odstranění těchto problé
mů je bezpochyby nutným prvním 
krokem ke škole, která bude pozi
tivně vnímána. Každá náprava chyb 
vyžaduje čas. Z tohoto důvodu byla 
paní ředitelka pověřena, aby začala 
pracovat na Koncepci rozvoje školy, 
v plánu bylo i sestavení pracovní 
skupiny. Stejně tak mělo dojít k před
ložení konkrétních postupů v zave
dení metodického vedení učitelského 
sboru. Tyto materiály měly být před
loženy do konce dubna, tak jak píše 
pan Jirsa ve svém článku. Zdálo se, že 
na daném postupu existuje konsenzus 
a akceptuje ho i širší veřejnost.

Pan Jirsa ve svém článku opomněl 
dodat, že v půlce března nastala situa
ce, která zásadním způsobem narušila 
chod školy a která, ač v jiné podobě, 
panuje dodnes. Uzavření školy, ve
dení distanční výuky, znovuotevírání 
školy si dle mého názoru, a věřím, že 
je to názor nejen můj, zasloužilo větší 
pozornost než jiným tématům a je lo
gické, že vedení města dává ředitelce 
školy na předložení řešení delší čas. 
S tím souhlasila na svých jednáních 
i školská rada a posunula termín na 
10. června. Odložení termínu není 
rezignace na dané cíle. To potvrdila 
i školská rada. 

Pan Jirsa mě obviňuje, že jsem 
nezajistil odvolání ředitelky a tím 
způsobil další rozklad školy. Neuvádí 
však, za jakých podmínek může být 
ředitelka odvolána a vypsán nový 
konkurz. Odvolání ředitele školy 
může proběhnout na základě návrhu 

České školní inspekce. Ta ani v jedné 
z inspekčních zpráv k tomuto nepři
stoupila. Věc jsem osobně konzultoval 
i na setkání s ředitelem krajské ČŠI. 
Dále odvolání může proběhnout 
za závažné porušení nebo neplnění 
právních povinností. Poslední mož
ností je doporučení školské rady. Ani 
jedna z podmínek nebyla dle zřizova
tele naplněna. 

I z těchto důvodů jako zástupce 
města považuji v tento okamžik za 
správné dát prostor současnému ve
dení školy, aby dle požadavku školské 
rady a vedení města mohlo udělat 
nápravné kroky. Je na něm, zda to do
káže, či ne a bude moci dále vést školu.

Pane Jirso, 196 petentů v žádném 
případě neignoruji! Beru je jako 
významný hlas, který má za cíl zlepšit 
fungování naší školy. Můj cíl i cíl 
petentů je stejný. Představa o cestě 
vedoucí k jeho naplnění je jiný. Škola 
je tu pro děti. Přestože jsou ony tím, 
kdo hraje hlavní roli celého příběhu, 
neberte je prosím jako živé štíty toho
to sporu ve světě dospělých. n

Vít Penížek

V LEDNU TOHOTO ROKU ČÁST RODIČŮ ŽÁKŮ NAŠÍ ŠKOLY 
PODEPSALA PETICI, KTERÁ MĚLA PŘEDSTAVITELE MĚSTA 
PŘIMĚT K ŘEŠENÍ PROBLÉMŮ NAŠÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLY. PETICI 
PODEPSALO 196 LIDÍ.

Město od začátku vědělo, že 
jádrem problému je vedení 
školy a že hrozí odchod učitelů, 

pokud nebudou nastaveny kroky ve
doucí ke zlepšení současné situace, nebo 
nedojde ke změně ve vedení školy, aby 
se zlepšení školy mohl věnovat někdo 
jiný. Z výročních zpráv plyne, že naše 
škola dokáže připravit k přijetí na vícele
té gymnázium maximálně jednoho žáka 
z ročníku. Mnozí během školní docház
ky raději změní školu a do školy rovnou 
nenastoupí každé páté libčické dítě (což 
je dvojnásobek oproti okolním obcím).

Školství je ve správě místostarosty 
Víta Penížka, který je zároveň předse
dou školské rady. Ten na veřejném se
tkání potvrdil, že všechny kritické body 
naší petice jsou oprávněné. Mimo jiné 
zadal vedení školy vypracovat „plán 
metodického vedení a podpory peda
gogů“ a „dopracování (personalistiky) 
v rámci Koncepce rozvoje školy“. Tyto 
koncepční materiály měly být předsta
veny do konce dubna. Oba dokumenty 
měly být projednány ve školské radě 
a představeny veřejnosti. Školská  
rada o situaci ve škole jednala 29. 4.  
a 5. 5., výše zmíněné materiály nebyly 
ani předložené, ani ohlášené.

ŠKOLNÍ INSPEKCE
První inspekce proběhla ve škole v pro
sinci 2019. Školská inspekce konstato
vala, že mezi slabé stránky školy patří 
především metodická podpora učitelů, 
která nevede ke zkvalitnění výuky, nedo
statky v pedagogickém vedení školy, 
nedostatečné využití efektivních vý
chovněvzdělávacích metod a strategií, 
chybějící hodnocení nebo sebehodno
cení práce žáků a nedostatečná diferen
ciace učiva s ohledem na individuální 

vzdělávací potřeby žáků. Přeloženo do 
prosté řeči, ve škole chybí vedení, které 
by dbalo na podporu učitelů a rozvoj 
jejich pedagogických schopností, chybí 
vedení, které by koordinovalo výukové 
činnosti nebo zajistilo vhodnou for
mu hodnocení a sebehodnocení žáků. 
Jedinou (!) silnou stránkou naší školy je 
„prohlubování sociálních kompetencí 
žáků v rámci charitativní činnosti školy“, 
což je spolupráce se zvířecím útulkem.

Druhá školní inspekce proběhla  
24. 2. 2020 na základě stížnosti. Podat 
stížnost ke školní inspekci doporučoval 
Vít Penížek nespokojeným rodičům bě
hem schůze školské rady v prosinci 2019. 
Stížnost se týkala devíti problémů a škol
ská inspekce dala stěžovateli za pravdu 
v sedmi z nich. Jako nedůvodná byla 
shledána stížnost, že škola klamavě užívá 
značku „Rodiče vítáni“ bez příslušné 
certifikace; druhou nedůvodnou stížností 
byla stížnost ohledně audiovizuální tech
niky a užívání mobilních telefonů.

Česká školní inspekce naopak 
potvrdila, že škola, resp. vedení školy 
v sedmi bodech z devíti skutečně 
pochybilo. Zaprvé škola porušuje svůj 
vlastní předpis, když bezdůvodně 
nepovoluje účast rodičů na vyučování. 
Zadruhé škola nedostatečně informuje 
rodiče o vážných výchovných situacích 

ve třídě. Zatřetí škola porušuje vlastní 
školní vzdělávací program, když ne
organizuje lyžařské zájezdy, o nichž se 
v tomto dokumentu tvrdí, že je organi
zuje. Čtvrtý a pátý bod se týkal počtu 
absencí jednoho třídního učitele na 
vyučování a během přestávek, kdy např. 
došlo ke zranění žáka. Školní inspekce 
si všímá, že pouze ve čtyřech hodinách 
bylo zajištěno suplování učitelkami, ve 
zbytku případů vedly třídu asistentky 
pedagoga, které tak chyběly ve třídách, 
kam byly přiděleny. V jednom případě 
zůstaly děti zcela bez dozoru. Zašesté 
školní inspekce potvrdila, že ředitelka 
nedokázala vyřešit situaci s problémo
vým chováním žáků v jedné ze tříd, mj. 
protože nekomunikovala s výchovnou 
poradkyní a její vlastní opatření nebyla 
účinná. Z dané třídy odešlo během 
posledního roku několik dětí do jiných 
škol, protože jim bylo ubližováno. Za
sedmé inspekce potvrdila, že mezi pří
pady špatné komunikace s rodiči patří 
i způsob informování rodičů o úpravě 
obsahu školního řádu v únoru 2020.

KAM JSME DOSPĚLI
Z naší základní školy s koncem škol
ního roku odcházejí nejméně čtyři 
učitelé. V novém školním roce v Libči
cích již nebude učit například Martina 
Brondičová, Jana Dušánková, Marti
na Fléglová či Tomáš Rampír. Město 

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

Post mortem

Zapomenout tak máme  
na 196 podpisů pod peticí, 
na petici žáků (kterou město 
zcela ignoruje), ale i na zprávy 
školské inspekce, které  
dávají za pravdu kritikům 
vedení školy.

o tomto vývoji ví. Podle ankety školské 
rady zvažuje odchod více než polovina 
učitelů. Pro učitele dnes není problém 
sehnat místa jinde, naopak je velký 
problém kvalitní a zkušené učitele pro 
školu získat. Proč tedy odcházejí? Dů
vodem odchodu učitelů je vedení školy, 
které nedokáže vytvořit prostředí pro 
kreativní a kvalitní výuku, ale selhává 
i v zajištění běžného chodu školy.

Díky Vítu Penížkovi jakožto před
sedovi školské rady a místostarostovi 
odpovědnému za školství zůstává 
vedení školy, ale naopak školu opouští 
několik učitelů, za něž se bude těžko 
hledat adekvátní náhrada. Výsledkem 
není jen to, kdo zůstal či nezůstal v té 
které funkci, nebo komu to kdo zase 
natřel. Výsledkem je, že třeba Dáša, Ště
pánka, Luky, Sebík, Luisa, Ema, Mánek 
a mnozí další přijdou o skvělé učitele. 
Někdo jako Víťa, Štěpán, Ondra, Adam 
či Šimon začnou do školy dojíždět, 
místo aby nastoupili do školy tam, kde 
žijí. Tyto děti a jejich rodiče bude Vít 
Penížek dále potkávat v našem městě, 
což mu nezávidím. n

Jakub Jirsa
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TOTO JE ZKRÁCENÁ VERZE ČLÁNKU. 

Celý příspěvek si můžete přečíst na  
www.libcice.cz/noviny/co-se-neveslo
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CHTĚLA BYCH REAGOVAT NA ČLÁNEK ZAHRADY 
A ZAHRADNÍCI PETRA SCHÖNFELDA Z MINULÉHO ČÍSLA. 
V POSLEDNÍM ODSTAVCI SE AUTOR ZABÝVÁ KATASTRÁLNÍMI 
HRANICEMI MEZI LIBČICEMI A LETKAMI A LIBČICEMI 
A CHÝNOVEM. BOHUŽEL DOSPĚL K CHYBNÉMU ZÁVĚRU, 
AČKOLIV JEHO PŮVODNÍ DOMNĚNKY BYLY SPRÁVNÉ. 

Domníval se totiž, že hranice ka
tastrálních území Libčice–Letky 
vedla Tržní ulicí, ale paní  

L. S. ho přesvědčila, že vede kousek 
před lékárnou směrem k Letkám, 
protože se domnívala, že žulový patník 
u silnice je hraničním mezníkem. 
Hranice katastrálních území v těchto 
místech tvoří totiž velký zub, odboču
je z Letecké ulice za lékárnou (nikoli 
před ní) mezi domy č. p. 336 a č. p. 416 
a pak se Tržní ulicí vrací zpět k Le
tecké ulici a podél ní pokračuje dál. 
Tento zub je vyznačen nejen v digitální 
katastrální mapě, ale i ve všech před
chozích evidenčních a katastrálních 
mapách počínaje mapou stabilního ka
tastru, která byla vytvořena na základě 
mapování již v roce 1840. 

Další omyl se týká hranice Libčic 
a Chýnova. Autor se správně domní
val, že hranice vede pod Kameníčkem, 
a podlehl tvrzení paní L. S., že hranice 

vede blízko MŠ. Vycházela opět z patní
ku u silnice v domnění, že je to mezník 
označující katastrální hranici. Pohle
dem do všech historických map lze ale 
zjistit, že tudy hranice katastrálních 
území Libčice–Chýnov nikdy nevedla 
a nevede. Pod Kameníčkem se vždy 
větvila, část vedla podél vrchu směrem 
nahoru až k Sahaře a druhá část stře
dem silnice směrem do kopce. 

Kde se tam tedy vzaly patníky, 
z nichž jeden je zobrazený na fotogra
fii? Jedná se o silniční kilometrovník 
nebo hektometrovník tedy patník, 
který označoval staničení od počátku 
této silnice. Takových patníků je v obci 
více a rovněž další dva, které jsem 
našla, nikde nesouvisejí s katastrálními 
hranicemi. Třetí patník je před bytovým 
domem v Letkách č. p. 539 přibližně na
proti malému parkovišti před vjezdem 
do cihelny. Čtvrtý velký patník, který 
označuje 6. kilometr silnice 2407, se na

chází v Chýnově před zahradou domu 
č. p. 618. Spousta těchto silničních 
patníků zanikla při rozšiřování silnic, 
vysazování stromů a keřů, stavbami 
osvětlovacích těles. Společným zna
kem těchto patníků je jejich orientace 
vzhledem k silnici. Úhlopříčka je totiž 
kolmá na linii silnice a vytesaná čísla 
jsou umístěna jen na dvou stranách 
viditelných ze silnice. Vrchol žulového 
patníku je tvořen plochým jehlanem. Je 
s podivem, že se v intravilánu města při 
rozsáhlé stavební činnosti ještě vůbec 
nějaké patníky zachovaly. Jistě jste si 
všimli podobných, velmi dobře udržo
vaných a označených hektometrovníků 
podél drážního tělesa. 

Přikládám výřez současné pře
hledové mapy s růžově vyznačeným 
průběhem katastrálních hranic a výřez 
historické mapy stabilního katastru. 
Doporučovala bych autorovi předem 
si ověřit zcela jasně prokazatelná fakta. 
Veškeré katastrální i přehledové mapy 
současné i historické jsou na webo
vých stránkách Zeměměřického úřadu 
k dispozici v jeho ústředním archivu. 
Současná platná digitální katastrální 
mapa se dá bezplatně zobrazit na webu 
ČÚZK v Nahlížení do katastru. n

Ing. Milena Procházková
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KATASTRÁLNÍ HRANICE CHÝNOV – LIBČICE – LETKY

Kde se tam vzaly ty patníky?

www.libcice.cz

Současná přehledová mapa s katastrálními hranicemi. Mapa stabilního katastru z roku 1840.
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DOBA MIMOŘÁDNÉHO 
OPATŘENÍ BYLA PRO 
UČITELE, ŽÁKY A JEJICH 
RODIČE VELIKOU VÝZVOU. 

Od března do května jsme museli 
vzdělávání realizovat bez osob
ního kontaktu prostřednictvím 

emailové korespondence a videoho
voru. Všichni jsme se museli domluvit 
a pracovat ve ztížených podmínkách 
domácího prostředí. Na učitele to klade 
nové nároky především z hlediska 
hledání nových metod a překonávání 
komunikačních limitů daných techni
kou a nemožností se společně vidět. To 
současně vyžaduje větší míru samostat
nosti žáků a převzetí přímé kontroly 
rodiči. Jak to jde? Přinesla nám tato 
zvláštní a neočekávaná situace jenom 
komplikace, anebo i dosud netuše
né příležitosti? Co by se dělo, pokud 
bychom byli nuceni vzdělávat a hrát na 
dálku opakovaně nebo dlouhodobě? 
Takové byly otázky dotazníkové ankety 
mezi učiteli naší ZUŠ, která proběhla 
od 28. 4. do 4. 5. 2020. Bylo osloveno 
celkem 25 učitelů napříč obory včetně 
vedení školy. Do ankety se přímo zapo
jilo 12 učitelů, ostatní formou diskuze 
nebo odpověděli po termínu. Cílem 
ankety bylo sdílení zkušeností a hledání 
nových možností a řešení. Následující 
text čerpá pouze z odpovědí zaslaných 
v termínu ankety. Diskuze byla širší, ale 
ze zpracovaných výsledků nevybočuje. 

PŘEKÁŽKY

1. Naprostá většina učitelů pouka
zuje na problémy se stabilitou, 

kvalitou nebo dostupností internetové
ho připojení či na nedostatky technic
kého vybavení. 

2. Další komplikace vyplývají 
z toho, že se učitelé a žáci nemo

hou vidět. Videohovor sice umožňuje 
komunikaci zvukem a obrazem, má 

však omezení a limity. Kvalita zvuku je 
nedostatečná, obraz i zvuk se o nepatr
ný časový interval rozcházejí. Zpoždění 
znemožňuje učiteli hrát spolu se žákem. 

VIDEOHOVOR A NATÁČENÍ VIDEA
Neexistuje nejlepší metoda ani jednot
ný návod výuky. To platí především 
v umění, kde uplatňujeme individuální 
přístup. Jaké metody hledají a nacházejí 
naši učitelé? Nejde o plný výčet, ale 
o preferované způsoby.

1. Možností je přímá výuka for
mou videohovoru. Jde o indivi

duální hodinu podobně jako ve škole, 
učitel může poslouchat žáka a také 
žákovi hrát. Problém nastává v inter
akci. Nelze ukazovat a psát do not, 
předvádět i přímo kontrolovat detaily 
techniky hry nebo tvorby tónu. Učitelé 
jsou nuceni zdlouhavě slovy popisovat 
to, co jinak lze vyřešit přímým pohle
dem, dotykem či vedením ruky. 

2. Náhradou jsou instruktážní 
videa a lze je zhlédnout na webu 

naší ZUŠ. Je to jedna z forem nepřímé 
výuky, ale prací s kamerou, zvukem 
i střihem lze ukázky k nácviku účelně 
režírovat a promyšleně sestavit. Výho
dou pro žáky je pak jejich opakovaná 
dostupnost k přehrání. 

3. Oblíbenou metodou nepřímé 
výuky je domácí tvorba žáků, 

kteří sami natáčejí nahrávky či videa. 
Zadání látky, práce žáka a kontro

la výsledku se střídají po sobě jako 
tahy v šachu. V tanečním, výtvarném 
či literárnědramatickém oboru jde 
vedle reprodukce o vlastní tvorbu žáka. 
V hudební nauce nemusí jít pouze 
o písemné úkoly, ale např. o poslech 
a tvorbu vlastních projektů multime
diálního obsahu. Tato metoda podpo
ruje a rozvíjí samostatnost žáků a je 
vhodná především pro pokročilejší. 
Ve skupinových předmětech je situace 
učitelů složitá v tom, že nelze v daný 
čas realizovat společnou práci dětí. Je 
těžké pozvat k videokonferenci celou 
skupinu, když se doma o počítač pere 
celá rodina. Podrobné výsledky ankety 
si můžete prohlédnout na stránkách 
ZUŠ v záložce Distanční vzdělávání 
pod názvem Anketa. n

Petr Kopřiva, učitel ZUŠ Libčice

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA

Výuka na dálku – komplikace, 
nebo příležitost?
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Takto probíhá distanční výuka hudebního oboru.

TOTO JE ZKRÁCENÁ VERZE ČLÁNKU. 

Celý příspěvek si můžete přečíst na  
www.libcice.cz/noviny/co-se-neveslo  
a rozhodně stojí za přečtení!
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BĚHEM KARANTÉNNÍ SITUACE SKONČILA LETOŠNÍ SEZONA 
STOLNÍHO TENISU. VZHLEDEM K RŮZNÉMU STAVU 
ROZEHRANOSTI SOUTĚŽÍ, KDE NASTUPUJEME, PŘINESL 
VIRUS I VÍCE ČI MÉNĚ PŘEDČASNÉ KONEČNÉ VÝSLEDKY.

DOSPĚLÍ
V nejvyšší soutěži, která se u nás 
hraje, krajské soutěži I. třídy, obsadil 
TJ Sokol Libčice n. Vlt. A (vedoucí 
Richard Slaměník, nejlepší hráč Václav 
Kraml) 9. místo. Je však nutné říci, že 
v této soutěži se vůbec nestihla odehrát 
nadstavbová část. Nás by se týkaly boje 
v tzv. play out o udržení, kde bychom 
museli toto umístění ještě hájit.

Nejméně postiženou soutěží byly 
tři úrovně okresního přeboru družstev 
(OP IIII), kde nastupují naše družstva 
B, C a D. Tyto soutěže shodně končily 
v týdnu, kdy docházelo k výrazným 
opatřením, uzavírání tělocvičen, 
zákazům shromažďování apod. Řada 
závěrečných utkání tedy nebyla ode
hrána, nicméně pořadí v tabulkách v té 
době byla již natolik vyprofilovaná, že 
to s nimi příliš nezamíchalo. V OP I TJ 
Sokol Libčice n. Vlt. B (vedoucí Jaro
slav Richter, nejlepší hráč Štefan Fišer) 
obsadil 2. místo, v OP II TJ Sokol Libči
ce n. Vlt. C (vedoucí Jaroslav Tkadlec, 
nejlepší hráč Milan Bartoň) rovněž  
2. místo s právem postupu do vyšší 
soutěže, v OP III TJ Sokol Libčice n. 
Vlt. D (vedoucí Karel Tobolář, nejlepší 
hráč Petr Klinga) skončil na 4. místě.

U soutěže Sokolský pohár, která 
je specialitou okresu Prahazápad, se 
uvažuje o přeložení na září, kdy by se 
měla odehrát ve zrychleném režimu 
během dvou víkendů. Máme do ní při
hlášeno jedno družstvo, jež rozhodně 
není bez nadějí minimálně na účast ve 
finálových bojích. Věc bude předmětem 
jednání červnové valné hromady regio
nálního svazu stolního tenistu. 

DĚTI
Druhou sezonu u nás po čase opět fun
guje oddíl dětí a mládeže pod vedením 

Jana Framberka, Zdeňka Dostála a Šte
fana Fišera. Postupně jsme nabrali až 
12 dětí ve věku 6–14 let. Tréninkům je 
vyhrazen čtvrtek od 18.30 do 19.30 ho 
din, v závislosti na dalším vytížení 
Sokolovny se někdy o hodinu prodlu
žují. Tréninky se zaměřují na správnou 
techniku úderů, koordinaci pohybu, ale 
i na pohyb a radost z něj všeobecně. Na 
trénink může přijít úplný začátečník, 
trenéři mu se vším pomohou a poradí. 
Kontakt na Honzu Framberka pro pří
padné další zájemce je tel. 737 239 792.

Děti se aktivně účastní soutěží 
vypsaných okresním svazem stolního 
tenistu Prahazápad. Celkem se do 
seriálu turnajů v letošní sezoně zapojilo 
šest dětí a zanechaly výraznou stopu 
v celkovém pořadí: Ondra Dostál  
2. místo v nejmladších žácích, Anetka 
Dostálová 2. místo mezi dívkami, On
dra Slapnička 5. místo v nejmladších 
žácích. Martin Kučera (20.), Matyáš 
Patas (27.) a Mikuláš Framberk (14.) 
odehráli méně turnajů. Sezona byla 
bohužel začátkem března přerušena, 
a tak momentálně tréninky nepobíhají 
a seriál turnajů byl ukončen. n

Jaroslav Richter

STOLNÍ TENIS

Máme po sezoně

www.libcice.cz
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Krajská soutěž 1. třídy B
1. TJ Sadská B 180:87 49

2. TJ Sokol Čáslav A 180:132 44

3. TJ AŠ Mladá Boleslav B 159:141 37

4. TJ Sokol Libice nad Cidlinou 163:150 35

5. TJ Sokol Krchleby A 153:141 33

6. ST EUROMASTER Kolín A 158:137 32

7. TTC Brandýs n.L. C 175:146 28

8. TJ Neratovice B 140:134 28

9. TJ Sokol Libčice nad Vltavou A 123:175 20

10. TTC Bělá pod Bezdězem B 115:181 17

11. TJ Aero Odolena Voda A 135:184 15

12. TJ Sokol Malín A 126:199 11

Okresní přebor 1. třída
1. TJ Viktoria Vestec A 268:92 55

2. TJ Sokol Libčice B 231:111 45

3. TJ Sokol Mníšek pod Brdy „C“ 196:164 39

4. TJ Sokol Rudná B 186:174 32

5. SK Viktorie Ořech A 197:163 31

6. TJ Sokol Lety A 203:157 30

7. TJ Sokol Černošice A 176:166 26

8. TJ Sokol Roztoky B 144:216 23

9. SK Viktorie Ořech B 158:202 19

10. TJ Úholičky B 110:250 9

11. TJ Sokol Únětice A 93:267 4

Okresní přebor 2. třída
1. TJ Viktoria Vestec B 255:105 55

2. TJ Sokol Libčice C 225:117 45

3. TJ Sokol Mníšek pod Brdy „D“ 200:160 36

4. SK Viktorie Ořech C 176:166 32

5. TJ Sokol Středokluky A 186:156 31

6. TJ Sokol Lety B 164:196 29

7. TJ Sokol Rudná C 170:172 29

8. TJ Sokol Roztoky C 186:174 24

9. SK Viktorie Ořech D 169:191 22

10. TJ Úholičky C 119:241 6

11. TJ Slavoj Davle 94:266 4

Okresní přebor 3. třída
1. TJ Sokol Černošice B 328:68 62

2. SK Viktorie Ořech E 282:96 57

3. TJ Sokol Rudná D 233:163 42

4. TJ Sokol Libčice D 201:177 34

5. TJ Sokol Středokluky B 174:222 31

6. TJ Sokol Mníšek pod Brdy „E“ 179:217 28

7. SK Viktorie Ořech G 173:223 26

8. TJ Sokol Černošice C 177:201 25

9. TJ Sokol Únětice B 153:225 24

10. SK Viktorie Ořech F 167:211 19

11. TJ Sokol Roztoky D 131:247 10

12. TJ Úholičky D 124:272 7

BOHATÁ SPORTOVNÍ TRADICE 

Století sportu v Libčicích
ŽIVOT LETÍ, DOBA JE RYCHLÁ A MY MÁME 
TENDENCE ZAPOMÍNAT. ÚCTA K MINULOSTI 
SE VYTRÁCÍ. 

Stále se mluví o globalizaci, ale co naše kořeny? Je dobré 
si připomenout, jak bohatou sportovní tradici Libčice 
mají a že máme nač navázat. Přinášíme vám letmou 

mozaiku z fotek a věříme, že někoho poznáte a zavzpomínáte. 
A těšíme se na komentáře našich pamětníků. n red

NAŠI PŘEDCI SE VĚNOVALI  
MNOHA SPORTOVNÍM DISCIPLÍNÁM.

KOPANÁ BYLA V LIBČICÍCH VELMI POPULÁRNÍ  
OD PRVNÍ POLOVINY MINULÉHO STOLETÍ.  
POSUĎTE SAMI, JAK TO FOTBALISTŮM SLUŠELO. 

Hokej

Řeckořímský zápas

Kuželky

1934

1957

1979

1993
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AUTOSERVIS 
Přílepská 1707 a 1233, Roztoky
Kompletní zajištění STK včetně měření EMISÍ. 
Opravy vozů všech značek – mechanické opravy, 
autoelektrika, servisní prohlídky, výměna oleje, 
diagnostika, výměna skel, servis klimatizace 
a dezinfekce ozonem, montáž příslušenství, 
zabezpečení vozu, opravy brzd, výměna výfuku, 
oprava podvozku, výměna tlumičů a pérování. 
Zajistíme opravu havarovaného vozu včetně 
zastupování v jednání s pojišťovnou. Seřízení 
geometrie na moderním 3D zařízení. Zdarma 
zapůjčení náhradního vozu.
Kontakt:
Miroslav Vejbora: 731 862 462 
Josef Čížkovský: 731 151 334 
STK EMISE: 233 910 042 
servis@autohouser.cz

PNEUSERVIS 
Přílepská 1233, Roztoky
Prodej pneumatik a disků všech značek, typů 
a rozměrů pro auto, moto, nákladní, stavební, 
hobby a speciální vozy. Montáž a opravy pneu na 
moderních strojích s použitím nových technologií. 
Diagnostika kontrolních systémů tlaku v pneu. 
Uskladnění pneumatik a jejich servis. Odborná 
konzultace při výběru a prodej příslušenství. Přímé 
zastoupení prémiových značek pneumatik a disků.
Kontakt:
Lumír Novotný: 774 151 334,  
lumir.novotny@autohouser.cz 
Michal Kmoch: 608 638 173
PRODEJ A SERVIS: 220 911 128

AUTODÍLY
Přílepská 1233, Roztoky
Prodej širokého sortimentu náhradních  
dílů na většinu značek, zajistíme i originální 
náhradní díly. Spolupráce s dodavateli –  
AUTO KELLY, APM, ACI, ELIT, INTER CARS,  
MG PARTS, STAHLGRUBER a další.  
Velkoobchod a maloobchod, autodíly  
dovezeme až do vaší dílny.
Kontakt:
Martin Franc: 739 465 534 
martin.franc@autohouser.cz 
Pavel Ondrák: 731 151 343 

www.autohouser.cz

Vaše zahrada
               od projektu 

   po údržbu
          kvalita se zárukou 

Projekce a realizace zeleně
Automatické závlahové systémy
Zahradní jezírka – koupací, okrasná
Předpěstované travní koberce
Dřevěné altány, pergoly, paluby
Kamenné zídky, dlažby, opěrné zdi

BAOBAB – péče o zeleň s.r.o. I Rýznerova 3/24, 252 62 Únětice
mobil: 731 659 881 I tel./fax.: 224 319 917 I e-mail: realizace@baobab.cz
www.baobab.cz  

Facebook “f ” Logo RGB / .ai Facebook “f ” Logo RGB / .ai

 zahradybaobab
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